
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana prostřednictvím MS Teams 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 17. května 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; Mgr. 
Filip Grygar, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; PhDr. Adam Horálek, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; 
PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, 
Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, 
CSc. 
 
Omluveni: Mgr. Lucie Valentinová 
 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 Kolegium je rozšířeno o dva nové členy paní prof. Milenu Lenderovou a pana prof. Petra Vorla, kteří 
jsou členy rektorátních orgánů. Jsou tedy důležitým komunikačním článkem mezi fakultou a rektorátem.  
 
1/2 Vydáno nové Opatření č. 7 Provoz na Fakultě filozofické UPa od 17. května 2021. Od tohoto dne je, 
mimo jiné, možné vykonávat zkoušky za přítomnosti více jak 10 osob, pokud je zachován rozestup mezi 
jednotlivými osobami minimálně 1,5 m. V kompetenci AP je vyžádat si test nebo prokázání 
o očkování/prodělání covid. Studenti, kteří mají potvrzení od zaměstnavatele o negativním testu, mohou 
toto potvrzení předkládat.  
DPS – zkoušky probíhají podle Opatření č. 7, výuka zůstává online.  
 
1/3 Strategický záměr – v pátek byla členům KD rozeslána první verze strategického záměru fakulty na 
období od r. 2021. Tento návrh vychází ze strategického záměru univerzity (viz 
https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/public/luva3059/strategie-a-realizace-21a_162274.pdf).  
Prosíme jednotlivá pracoviště shromáždit připomínky a návrhy na úpravu a v písemné podobě poslat do 
pátku 21. 5. V pondělí 24. 5. vedení FF písemné připomínky vyhodnotí, zapracuje změny a hotovou verzi 
pak předloží vědecké radě fakulty a fakultnímu senátu. 
 
Prof. Vorel – navrhuje pasáže o hodnocení vědy více upravit podle našich specifických podmínek, aby to 
odráželo realitu FORD 5 i FORD 6, v nichž na fakultě publikujeme (nyní to více zohledňuje FORD 5). 
Předchozí dlouhodobé záměry byly vágnější, nyní je zapotřebí být konkrétnější, aby pak mohla jednodušeji 
probíhat kontrola plnění. Strategický záměr bude sloužit jako nástroj ke kontrole, zda plníme klíčové priority 
ministerské strategie, proto je třeba jednotlivé kroky dobře promyslet a opatrně naformulovat. 
Dr. Grygar – upozornil na drobné vady ve stylizaci.  
Doc. Beran – při dopracování záměru je zapotřebí se vyjádřit i k udržitelnosti vědeckých pracovišť, jako je 
Centrum pro etiku. 
Dr. Roebuck – pléduje za vyšší explicitnost a jmenovité uvedení oborů v několika klíčových pasážích. Také 
poznamenala, že řada novinek přináší zvýšenou administrativní zátěž a že je žádoucí to také řešit. Prof. 
Vorel poznamenal, že je možné konkrétní problémy řešit napsáním podnětu na příslušné zodpovědné 
osoby na rektorátu a že se řada věcí v tomto ohledu zlepšila. 
 
 
2. Informace proděkanky Bubíkové 
 
2/1 Kvalitativní příznaky – fakultní hodnotící komise se sešla 5. 5., potvrdila či přehodnotila kvalitativní 

příznaky vědeckých výsledků za rok 2020 (zejm. šlo o příznaky Ns a Ex) a VK byli o výsledku informováni. 

 

2/2 Nominace do M1 – v červnu zkompletujeme předběžné nominace, opět o tom rozhodne fakultní 

komise, k finalizaci pak dojde v září; dotaz doc. Marka, zda lze loňské neuplatněné nominace zařadit 

i v letošním roce. Ano, počítáme s tím, z loňska několik návrhů zůstalo. Zdůvodnění zatím stačí, jak bylo 

předloženo v první fázi, případné zpřesnění a doplnění bude vyžádáno. 

 

2/3 Informace z porady proděkanů – došlo ke zlepšení v prezentaci informací o projektech na intranetu, viz 

VaV na Akademické činnosti | Univerzita Pardubice (upce.cz); internet pro venek: aktualizace záložky 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fzamestnanci.upce.cz%2Fsites%2Fdefault%2Ffiles%2Fpublic%2Fluva3059%2Fstrategie-a-realizace-21a_162274.pdf&data=04%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7Cef3ff814b6464d6635e808d916b32e59%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637565781298189250%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=582r1DyrhWh0dW2rMts9XgLh6o3WGa093%2BJjWLb43sg%3D&reserved=0
https://zamestnanci.upce.cz/dashboard/akademicke-cinnosti


projekty udělána tak, aby se nejdříve ukázaly ty nejvýznamnější, nikoliv podle abecedy či roku řešení (viz 

Projekty | Univerzita Pardubice (upce.cz)). VK zašlou významné projekty vhodné k prioritnímu prezentování 

v sekci VaV emailem proděkance do 25. 5. (umístíme do záložky věda na FF). 

 
 
3. Informace proděkana Hejduka 
 
3/1 Doktorské studijní programy: 
a) informace o přihláškách do doktorských studijních programů v AJ: pouze tři přihlášky na filosofii, na 
historii není žádná, proto prodloužena lhůta podávání přihlášek do poloviny června . 
b) výzva k doplnění informací na portál studuj.upce.cz; je třeba poslat do 19. 5. 2021. 
 
3/2 Erasmus – mobility získané z výzvy z roku 2019 lze čerpat do 31. 5. 2022. U KA103 (programové 
země) lze zaměňovat různě; u KA107 (partnerské země) nelze měnit jednu mobilitu za jinou jako 
u KA103. U mobilit v KA107 je třeba se domluvit s Andreou Pilařovou z rektorátu do konce června, které 
mobility budou realizovány. Jsou možné i příjezdy do ČR. (Vedlejší výdaje jako PCR testy atp. lze hradit 
z rektorátu.) 
 
 
4. Informace proděkana Říhy 
 
4/1 Výběrové řízení: 
- na místa AP k dnešnímu dni měly být nahlášeny požadavky/podklady z kateder; jedno místo požadováno 
na ÚHV (A/OA se zaměřením na dějiny umění střední Evropy), jedno místo na KSKA (doc./prof. v oboru 
kulturní antropologie či oboru příbuzném) a dvě místa na KAA (lektor – rodilý mluvčí; lektor pro výuku 
praktického jazyka). VŘ proběhne na konci června, předpokládaný nástup vybraných AP od září. 
 
- na místo sekretářky ÚHV a KLKS bylo vyhlášeno, deadline pro podávání přihlášek 10. 6., hned poté 
proběhne VŘ (nástup nové sekretářky od července). 
 
 
5. Informace proděkanky Reimannové 
 
5/1 Výzva/prosba o šíření propagace mezi studenty, aby se vyjádřili k průběhu zimního semestru na 
Fakultě filozofické a hodnotili výuku. Využijte anketu pro hodnocení kvality ve STAGu. Vyplnění dotazníku 
je zcela anonymní. 
 
5/2 Návrhy na ceny rektora/děkana – detaily a formuláře přílohou zápisu.  
  
FF má možnost poskytnout jednu Cenu rektora I. st. a tři Ceny rektora II. st. (viz Oznámení rektora č. 
12/2020). 

- Studentská cena rektora I. stupně – je udělována za celkový prospěch studia „s vyznamenáním” 
a za vynikající úroveň diplomové práce na základě doporučení děkana příslušné fakulty. Za 
Studentskou cenu rektora I. stupně je přiznáno stipendium ve výši 40 000,- Kč. 

- Studentská cena rektora II. stupně – je udělována za vynikající úroveň diplomové práce na základě 
doporučení děkana příslušné fakulty. Za Studentskou cenu rektora II. stupně je přiznáno stipendium 
ve výši 20 000,- Kč. 

 
Studentská cena děkana je udělována: (viz Pokyn děkana č. 10/2020) 

- studentům navazujícího magisterského studia. V případě většího počtu návrhů od předsedů komisí 
pro státní závěrečné zkoušky, než je limit stanovený rektorem, rozhodne děkan FF, kterým 
studentům bude doporučeno udělit cenu rektora, ostatním, kteří splňují požadované podmínky, 
uděluje cenu děkana ve stejné výši a za stejných podmínek jako je cena rektora.  

- studentům bakalářského studia. O udělení ceny rozhoduje děkan na základě návrhu předsedů 
zkušebních komisí pro státní závěrečné zkoušky. Cena je udělována za celkový prospěch studia 
„s vyznamenáním” a za vynikající úroveň bakalářské práce na základě doporučení vedoucího 
katedry / ústavu. V jednom akademickém roce je udělena maximálně jedna cena děkana v každém 
studijním oboru. (výše ceny děkana – 10.000,-- Kč) 

Diplomy budou k vyzvednutí na SO. Cena bude zaslána na bankovní účet studenta. 
 

https://www.upce.cz/projektygap
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2Furl%3Fq%3Dhttp%3A%2F%2Fstuduj.upce.cz%26sa%3DD%26source%3Dcalendar%26usd%3D2%26usg%3DAOvVaw0GvRAljj0_MqsOl7ZWFnAw&data=04%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7Caab8bc8ae53b4da2e2ed08d9190abf1a%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637568356204209889%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=aGdzisa%2F75jLKrkunbNTNbvalGgH7eMF%2FjsBuX5sCrQ%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fportal.upce.cz%2Fportal%2Fstudium%2Fmoje-studium%2Fhodnoceni-kvality.html&data=04%7C01%7CIrena.Reimannova%40upce.cz%7C47eac9de3b524a781e3908d9157d600c%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637564450490583734%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=AB3IPpSoEYUkqiMxq9VZTcqtwzA8wX6UyGnEy2BY3TQ%3D&reserved=0


5/3 Přijímací řízení – podmínky budou dohodnuty na schůzce, která se koná dnes od 15.30 h online. Týká 
se Filozofie, KLKS, KSKA a ÚHV a p. Tiché.  
Na rozšířeném vedení UPa dne 24. 5. bude projednávána otázka kvality přijímaných studentů. 
 
5/4 Na RVH byl schválen MSP Ethics and Political Philosophy a změny týkající se garanta BSP SSEU; 
garanta předmětů v SP AJ filologie a UČAJ; garanta předmětů v SP AJSP a NJOP. Postoupeno na NAÚ 
bude po obdržení zápisu z RVH.  
Prof. Lenderová, naše zástupkyně v RVH, prosí, aby ji vedení FF předem informovalo o materiálech, které 
budou předloženy na RVH, aby se s nimi mohla před jednáním blíže seznámit. 
 
5/5 Návrh směrnice Hodnocení vzdělávací a další činnosti AP 
Představen formuláře Evaluační zpráva AP – základní údaje a kritéria hodnocení nadstandardní vzdělávací 
a další činnosti. Poté proběhla diskuze.  
 
Prof. Vorel – nemělo by být pojímáno jako „pilotní“ vyzkoušení směrnice, od počátku by měla být nastavena 
jako výchozí. Směšuje záležitosti na úrovni katedry a fakulty, a tak vytváří systémovou chybu. Určité 
pravomoci by měly být ponechány na VK. Do budoucna nepůjde prolnout se směrnicí DKRVO. 
Dr. Roebuck – souhlasí se směrnicí. VK ani AP dosud nemohli ovlivnit počty studentů, často jim byly 
vnuceny vedením fakulty, aby se udržel žádoucí počet studentů na fakultě a ta nečelila penalizaci. Proto 
došlo k neúměrnému nárůstu počtu studentů na některých oborech, a tudíž k zahlcení některých AP 
výukou a zkoušením. Směrnice tuto nadstandardní práci zohledňuje a odměňuje. 
Dr. Horálek – návrh považuje za uspěchaný a nedotažený, použil by jej jako letošní nástroj 
k přerozdělování financí na katedry, ne jako dlouhodobě platnou směrnici. Neřeší kvalitu výuky, je vystavěn 
na kvantifikovatelných pravidlech, jež mohou být sporná. Nejsou zapracování řadoví členové orgánů např. 
AS. Jaké údaje bude AP zadávat? Pro hodnocení na období 2021/2022 bude zadávat údaje z akad. roku 
2019/2020.  
Dr. Grygar – považuje směrnici do jisté míry za zbytečnou. Nesouhlasí s odměnou za funkci preventisty 
BOZP a bodovým ohodnocením 50. 
Dr. Myslivec – odměna za nadstandardní výukovou zátěž by měla jít z fakulty. Dotaz, kdo by vyplňoval, zda 
přímo AP, či odpovědná osoba na děkanátu? Některé věci lze totiž získat z univerzitních systémů. 
Doc. Marek – přiklání se k větší diskuzi o návrhu, nedělat ukvapené závěry. Osobně si myslí, že 
nezohledňuje kvalitu, ale kvantitu. Žádá, aby se pravomoc k ohodnocení AP přenesla hlavně na VK. Proč 
není počítáno z průměrného tříletého období jako u DKRVO?  
Doc. Beran – směrnice jde moc do detailů.  
Dr. Beníšková – kvalitu AP lze určit např. podle nominace na cenu děkana, cenu rektora, vnější ocenění 
studentů atd. 
Prof. Lenderová – vadí fakultní dirigismus, žádá nechat rozhodnutí o odměnách za nadstandardní 
výukovou a jinou činnost na VK. 
 
Shrnuto panem děkanem – 1) je třeba postupně vytvořit komplexní hodnocení AP (vyžadují to strategické 
dokumenty), máme hodnocení vědecké činnosti, tento návrh má hodnocení rozšířit a zohlednit ostatní 
aspekty práce AP. 2) Diskuse se točí hlavně okolo 4. článku navrhované směrnice a vytrhává jej 
z kontextu. 3) Existuje významný rozdíl mezi objemem prostředků, které mají být do obou směrnic 
investovány. Přes směrnici DKRVO rozdělujeme z vědeckých peněz cca 7 mil. Kč (z toho 3 mil. přímo do 
rozpočtů kateder), přes vzdělávací směrnici chceme rozdělit z dotačních peněz max. 3 mil. Kč (1,5 mil. jde 
tradičně do rozpočtů kateder, navíc jsme chtěli nyní investovat 1,5 mil k rozdělení podle fakultních 
pravidel). 4) Většina kateder je proti směrnici v této podobě, proto uzavírá diskusi s tím, že tuto otázku pro 
letošek vyřeší jiným způsobem než přijetím směrnice. Brzy se k tomu ovšem vrátíme, vznik fakultních 
pravidel je nutný. 
 
 
6. Informace tajemnice 
 
6/1 Roční plán dovolené – zadat a schválit v systému nejpozději do 29. 5. 2021. 
 
6/2 Evidenční listy – podepsané evidenční listy vrátit tajemnici do konce 5/2021. 
 
6/3 Proběhla jednání vedení FF s vedením kateder o rozpočtu. Během dnešního dne bude zaslán podklad 
předsedkyni AS a VK.  



Dr. Horálek by rád detailněji projednal rozpočet jako celek – kritéria pro rozdělení financí na katedry. 
Následně proběhlo bližší seznámení s rozpočtem fakulty. Doc. Marek pak v diskusi vznesl dotaz, zda je 
ÚHV započtena výuka, kterou zajišťuje ÚHV pro specializaci v SP Humanitní studia, stejně jako v případě 
KSKA. Odpověď: Pro tento rok započítáno nebylo (málo studentů). 
 
 
7. Různé 
 
AS FF UPa – jednání o rozpočtu proběhne v pondělí 24. 5. od 13. 30 h formou videokonference.  
 
 
Další kolegium je plánováno na 7. června od 10 h. 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 18. 5. 2021                                                                       děkan 
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